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Аннотация. На основе многофакторного машинного эксперимента установлена зависимость снижения 

тепловых потерь здания от толщин теплоизоляционных слоев стен и кровли. Проведен анализ полученных 
зависимостей, на основе которого установлено значительное влияние толщины теплоизоляционного слоя 
кровли на изменение энергоэффективности здания ремонтной мастерской. Выполнена технико-экономическая 
оценка реализации энергосберегающего мероприятия. Определена толщина теплоизоляционного слоя кровли, 
при использовании которой достигается наибольший чистый дисконтированный доход. 
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Abstract. On the basis of a multifactorial machine experiment, the dependence of the reduction of heat losses of a building on 

the thickness of the thermal insulation layers of walls and roof was established. The analysis of the obtained dependencies was 

carried out, on the basis of which a significant influence of the thickness of the thermal insulation layer of the roof on the change 

in the energy efficiency of the repair shop building was established. A technical and economic assessment of the implementation 

of an energy-saving measure has been carried out. The thickness of the thermal insulation layer of the roof has been determined, 

with the use of which the highest net discounted income is achieved. 
 

Key words: thermal insulation layer, thermal protection, enclosing structure, foam plastic, thickness, wall, roof 
 

 


